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Mijnterril Waterschei (Genk)  -  Herinrichting

Onlangs raakte bekend dat de stad Genk wil dat het Agentschap voor Natuur en Bos 
(ANB) de herinrichting van de terril van Waterschei herziet. Het agentschap heeft de 
mijnterril van Waterschei laten herinrichten met de bedoeling een beter evenwicht te 
krijgen tussen recreatief gebruik en de bescherming van landschap en natuur. Daarbij 
werd een groot deel van het gebied afgebakend. Fietsers, wandelaars en ruiters mogen 
er voortaan nog zijn, maar alleen op de daarvoor uitgezette paden. Vier niveaus met in 
totaal 450 treden leiden naar de top van de terril. Een raster moet voorkomen dat 
wandelaars en passanten een andere route kiezen maar de stad Genk is blijkbaar niet 
tevreden over die aanpassingen.

Vooral esthetisch schiet het project volgens de burgemeester van Genk schromelijk 
tekort. De wandelroutes zouden ook onvoldoende geïntegreerd zijn in het landschap. Er 
kon ook al vastgesteld worden dat onbekenden het raster al doorbroken hebben om 
alsnog een andere weg over de flank van de terril te kunnen nemen. Er zou meerdere 
keren overleg gepleegd zijn tussen ANB en het stadsbestuur, maar dat zou niet tot 
resultaten hebben geleid. 

De mijnterril is een van de mooiste plekjes van Genk en een echte toeristische 
trekpleister in Limburg. Het is dan ook belangrijk dat er op een zeer doordachte en 
gedragen manier mee omgegaan wordt.

1. Is de minister van oordeel dat het Agentschap voor Natuur en Bos in het algemeen 
voldoende overleg pleegt met de gemeenten waar er werken uitgevoerd worden? Is 
daar een bepaalde systematiek in en/of gebeurt dat volgens een bepaald schema?

2. Is er vaak onenigheid tussen de gemeenten en ANB over de uiteindelijk uitgevoerde 
werken? Kan de minister de gevallen toelichten waarin er sprake was van 
onenigheid? Hoe is daar uiteindelijk mee omgegaan?

3. Specifiek met betrekking tot het concrete dossier van de mijnterril in Genk:

a) Blijft de minister achter de manier staan waarop ANB de werken op het terrein 
uitgevoerd heeft? Welke verbeterpunten ziet ze eventueel voor ANB? 

b) Is er nog nieuw overleg gepland met de stad Genk?

c) Zullen er aanpassingen gebeuren aan de uitgevoerde werken?
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1. Bij grote inrichtingswerken brengt het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) alle 
belanghebbenden, waaronder de gemeente, op de hoogte. Dit minstens per mail en 
worden ze ook uitgenodigd voor een toelichting. Dit overleg gebeurt in de context van 
de aanvraag van de omgevingsvergunning. 

Als er geen vergunning nodig is, zal ANB tijdens het overleg feedback vragen en indien 
nodig bijsturen.

Daarnaast wordt de gemeente ook betrokken rond de communicatie omdat de 
communicatiekanalen van de gemeente doorgaans worden ingezet met het oog op 
een brede en efficiënte communicatie van het project.

2. Bij grote inrichtingsprojecten gaat ANB steeds in overleg met de gemeente (zie ook 
antwoord op vraag 1). Hierdoor komt de gemeente niet voor verrassingen te staan en 
krijgt ze inspraak in het project. ANB hanteert bij haar projecten steeds drie 
strategische doelstellingen: (i) het verhogen van zowel de biodiversiteit, (ii) het 
mogelijk maken van natuurbeleving, en (iii) het zichtbaar maken van de waarde van 
de natuur voor de maatschappij.

Bij onenigheid kiest het ANB voor dialoog en compromis zonder de missie en visie van 
het Agentschap uit het oog te verliezen.

3. a) De realisatie van het MTB-parcours had beter gelijktijdig met de inrichtingswerken 
plaatsgevonden. Bij de aanvraag van de omgevingsvergunning was het parcours 
nog niet definitief. Hierdoor werd een alternatief vergunningsproces opgestart, 
waardoor het parcours deze zomer gerealiseerd kan worden. Daarnaast had er ook 
meer communicatie op het terrein kunnen plaatsvinden. Het ANB krijgt op het 
terrein heel wat positieve reacties omtrent de inrichtingswerken, in het bijzonder 
rond de trap naar de top van de terril en de wandel- en fietspaden die er aangelegd 
werden.

b) Twee keer per jaar heeft ANB een structureel overleg met de stad Genk. Het 
volgende overleg zou in juni plaatsvinden maar door verlof en omstandigheden werd 
dit verplaatst naar september.

c) Het stadsbestuur heeft aan ANB gevraagd om het raster op de top van de terril te 
herbekijken en te zoeken naar een meer esthetische oplossing. Om dit te realiseren 
werd deze vraag opgenomen in een project van het Nationaal Park dat betrekking 
heeft op kwaliteitsvolle uitkijkpunten. Dit project is door het projectbureau 
Nationaal Park ingediend bij Toerisme Vlaanderen en goedgekeurd. Er is een 
landschapsarchitect aangesteld en die is begonnen aan de opdracht. De eerste 
voorontwerpen worden op korte termijn verwacht. Die worden dan besproken met 
het stadsbestuur. 

Daarnaast bekijkt ANB hoe de top verder ingericht kan worden om er in te zetten 
op recreatie en natuur(-educatie). Concreet gaat dit over het plaatsen van 



verrekijkers, een kunstwerk, leerrijke infoborden over de plaatselijke fauna en flora 
enz.


